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W numerze: 

WIELKANOCNE SPOTKANIEZ SENIORAMI 

9 kwietnia br. w sali OSP w Woli Zaradzyńskiej odbyło się spotkanie  

wielkanocne dla seniorów z naszej gminy, zorganizowane przez Piotra  

Chałupkę - wójta gminy Ksawerów. 

 

RUSZAMY Z PROGRAMEM WYMIANY „KOPCIUCHÓW” 

Rada Gminy Ksawerów przyjęła nowy Regulamin  

udzielania dofinansowania na wymianę pieca węglowego  

na ekologiczne źródło ciepła. 

 

BIEGASZ PO ZDROWIE, NIE TYLKO PO WYNIK I PIĘKNY WYGLĄD 

Rozmowa z Kingą Królik, lekkoatletką, olimpijką, wielokrotną  

medalistką mistrzostw Polski, która lubi trenować w Ksawerowie. 
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Grafika przedstawia życzenia świąteczne dla mieszkańców gminy Ksawerów. 

Grafikę przygotowała Redakcja. 
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XIII Sesja Rady Gminy Ksawerów  

W środę, 26 marca biezącego roku, o godzinie 11:15 w sali obrad 

Urzędu Gminy Ksawerów odbyła się XIII Sesja Rady Gminy 

Ksawerów. Podczas obrad radni przystąpili do głosowania nad 

projektami uchwał, które wcześniej były szczegółowo omawiane 

i dyskutowane podczas posiedzeń komisji. 

 

Sesja rozpoczęła się od oficjalnego otwarcia i przedstawienia porządku obrad, po 

czym powołano Komisję Uchwał. W kolej-nych punktach głos zabrał wójt Piotr 

Chałupka, który przekazał informacje na temat bieżącej działalności samorządu i 

realizo-wanych inwestycji. 

 

Wójt podkreślił, że ostatnie tygodnie upłynęły pod znakiem intensywnych prac 

związanych zarówno z kontynuacją rozpo-czętych wcześniej inwestycji, jak  

i planowaniem kolejnych. Wśród kluczowych tematów znalazły się m.in.: 

 

 trwająca procedura związana z uzyskaniem pozwolenia na gruntowną 

przebudowę ul. Zaradzyńskiej oraz nego-cjacje z Miastem Pabianice  

w sprawie projektu porozumienia, 

 uzgadniana obecnie umowa kolizyjna niezbędna do rozpoczęcia budowy 

chodnika w ul. Zachodniej (od ul. Sienkiewicza do Widzewskiej), 

 trwające prace budowlane nowego Ośrodka Zdrowia MEDiKSA oraz ulic: 

Targowej, Handlowej i Klonowej, 

 trwające prace projektowe i uzgadnianie dokumentacji niezbędnej do 

złożenia wniosku o dofinansowanie wykonania termomodernizacji 

budynku Gminnego Domu Kultury z Biblioteką w Ksawerowie, 

 podpisanie umowy na projekty przebudowy ulic: Suchej oraz Solarza, 

 ogłoszenie przetargu na budowę sieci wodno-kanalizacyjnej w ul. 

Słowackiego oraz sieci kanalizacyjnej w ul. Tanecznej, 
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 procedura projektowania dróg w ulicach: Jagodowej, Hucznej, Tanecznej, 

Północnej, 

 projektowanie chodników w ulicach: Andromedy /Gwie-zdnej, Widzewskiej 

(od ul. Warszawskiej do ul. Łaskiej), Wschodniej (od ul. Złotej do ul. Mały 

Skręt) oraz Sosno-wej i Kościuszki, 

 prace projektowe Stacji Uzdatniania Wody w ul. Towarowej,  

 prace budowlane sieci wodno-kanalizacyjnej w ulicach: Dobrej, 

Głowackiego, Wiśniowej, Brzegowej, Poprzecznej, Osiowej, Liliowej  

i Bukowej, 

 wybór wykonawcy na budowę oświetlenia w ul. Szafirowej, 

 przygotowanie przetargu dotyczącego wyłonienia wyko-nawcy na budowę 

sieci wodno-kanalizacyjnej w ulicach: Orzechowej, Wiosennej i Topolowej, 

 

W kolejnych punktach sesji głos zabrał także przewodniczący Rady Gminy - 

Arkadiusz Jędrzejczyk. Następnie radni rozpatrzyli i przegłosowali uchwały 

dotyczące m.in. ramowych planów pracy stałych komisji Rady oraz planu pracy 

Komisji Rewizyjnej na 2025 rok. Podjęto również decyzje w sprawie skargi  

na Dyrektora SPZOZ MEDiKSA oraz zmian w budżecie gminy. Na zakończenie 

przyjęto protokół z poprzedniej, XII Sesji Rady Gminy, po czym przewodniczący 

zamknął obrady. 

 

Przypominamy, że obrady sesji Rady Gminy Ksawerów można śledzić na żywo 

w internecie. Transmisje dostępne są na stronie Urzędu Gminy Ksawerów pod 

adresem: https://ugminy.ksawerow.com/index.php/gmina-line/sesja-rady-gminy-

ksawerow-live 

 

 

 

 

 

 

https://ugminy.ksawerow.com/index.php/gmina-line/sesja-rady-gminy-ksawerow-live
https://ugminy.ksawerow.com/index.php/gmina-line/sesja-rady-gminy-ksawerow-live
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Zdjęcie przedstawia samorządowców gminy Ksawerów podczas obrad sesji. 

Fotografię wykonała redakcja. Informację przygotowała redakcja. 

 

Budowa infrastruktury wodociągowo-kanalizacyjnej  

na terenie gminy Ksawerów – Polski Ład Edycja 8 

W marcu bieżącego roku rozpoczęła się budowa rurociągu 

tłocznego kanalizacji sanitarnej w ciągu ul. Brzegowej.  

W następnej kolejności wykonawca inwestycji (firma „JONTEX” 

Piotr Jończyk) będzie prowadził prace budowlane w ul. Dobrej, 

Uroczej i Lipowej. 
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Zdjęcie przedstawia prace budowlane w ul. Brzegowej. Fotografię wykonała 

redakcja. Informację przygotowała Refetat Infrastruktury. 

 

Rozbudowa sieci wodociągowo-kanalizacyjnej  

na terenie Gminy Ksawerów - ul. Hubala 

Zakończono rozbudowę sieci wodociągowo kanalizacyjnej na 

terenie gminy Ksawerów. Mieszkańcy ul. Hubala po uzyskaniu 

warunków w Gminnej Jednostce Wod – Kan Ksawerów, mogą 

przyłączyć się do sieci kanalizacji sanitarnej. 
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Grafika przedstawia informację o dofinansowaniu z programu rządowego. 

Grafika jest archiwalna. 

 

 

Zdjęcie przedstawia ul. Hubala z lotu ptaka. Fotografię wykonała redakcja. 

Informację przygotowała Refetat Infrastruktury. 
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Projekt i przebudowa ulicy Pomorskiej 

 

Zakończyła się gruntowna przebudowa ul. Pomorskiej  

w Ksawerowie. W ramach inwestycji wykonano m.in. nową 

nawierzchnię bitumiczną, utwardzono pobocze płytami 

ażurowymi oraz przebudowano zjazdy do posesji i rów 

odwadniający drogę. 

 

 

Zdjęcie przedstawia ul. Pomorską po wykonanej inwestycji. Fotografię wykonała 

redakcja. Informację przygotowała Refetat Infrastruktury. 

 

Nowa MEDiKSA – prace inwestycyjne 

Grupa Ekoenergia sp. z o. o. - wykonawca inwestycji, który 

buduje nowy ośrodek zdrowia w Ksawerowie, prowadzi prace 
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dekarskie, elewacyjne i instalacyjne w zakresie podłączeń 

wodno-kanalizacyjnych, chłodu-ogrzewania wraz z wentylacją. 

Równolegle montowane są koryta kablowe na przewody 

elektryczne. W najbliższym czasie przeprowadzone zostaną 

prace instalacyjne na pierwszym piętrze budynku oraz 

wykonanie posadzek na parterze. 

 

 

Zdjęcie przedstawia budowę nowego ośrodka zdrowia. Fotografię wykonała 

redakcja. Informację przygotowała Refetat Infrastruktury. 
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Nowy sprzęt i intensywny rok strażaków  

z Woli Zaradzyńskiej 

Jednostka Ochotniczej Straży Pożarnej w Woli Zaradzyńskiej 

wzbogaciła się o nowy sprzęt. Dzięki przychylności władz gminy 

Ksawerów oraz radnych gminy udało się doposażyć naszych 

druhów w odzież specjalistyczną: 

 25 kompletów piaskowego ubrania koszarowego Rs1, 

 3 komplety ubrań specjalnych, 

 3 hełmy, 

 3 trudnopalne kominiarki, 

 3 pary rękawic specjalnych, 

 3 pary butów gumowych „Strażak”. 

 

To jednak nie koniec! Strażacy już zapowiadają, że kolejne zakupy planowane są 

jeszcze w tym roku – a nowy sprzęt z pewnością się przyda, bo ubiegły rok był 

wyjątkowo inten-sywny pod względem działań operacyjnych. Jednostka OSP 

Wola Zaradzyńska interweniowała łącznie 54 razy. 

Najwięcej interwencji – 36 – dotyczyło terenu gminy Ksawerów. Wśród nich 

znalazło się m.in.: 

 6 pożarów, 

 20 miejscowych zagrożeń, takich jak: pompowanie wody (5), zdarzenia 

drogowe (3), plamy oleju (3), nadłamane i powalone drzewa (2), 

uwięzione zwierzęta, otwarcie mieszkania, próba samobójcza, reakcje 

alergiczne i inne, 

 5 alarmów fałszywych, 

 5 zabezpieczeń rejonu. 

 

Druhowie byli także dysponowani do akcji w: 
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Pabianicach – 15 razy, m.in. do powalonych drzew, rozszczelnionej butli z 

gazem czy pompowania wody, Łodzi – 2 razy, do zdarzeń drogowych, 

Dobronia – 1 raz, do pomocy przy zwierzętach. 

 

W sumie druhowie wyjeżdżali do: 

 7 pożarów 

 30 miejscowych zagrożeń 

 6 alarmów fałszywych 

 11 zabezpieczeń rejonu 

 

Zdjęcie przedstawia druhów strażaków  z jednostki OSP w Woli Zaradzyńskiej z 

wójtem gminy Ksawerów Piotrem Chałupką. Fotografię jest archiwalna. 

Informację przygotowała redakcja. 

 

Decydujemy razem - konsultacje z mieszkańcami  

ulicy Kościuszki 
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Mieszkańcy ul. Kościuszki uczestniczyli w konsultacjach  

z pracownikami Urzędu Gminy Ksawerów oraz projektantem  

w sprawie planowanej budowy chodnika. Spotkanie miało  

na celu umożliwienie mieszkańcom zapoznania się z projektem, 

zgłoszenia uwag oraz przedstawienia swoich propozycji  

i potrzeb w ramach planowanej inwestycji. Kolejnym etapem 

będzie zakończenie prac projektowych oraz uzyskanie 

pozwolenia na budowę. 

 

Przypomnijmy, że zgodnie z decyzją wójta gminy Ksawerów, każda nowa 

inwestycja jest wcześniej konsultowana z mieszkańcami naszej gminy. 

 

 

Zdjęcie przedstawia uczestników konsultacji społecznych z mieszkańcami ulicy 

Kościuszki. Fotografia jest archiwalna. Informację przygotowała redakcja. 
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Zaświadczenie o prawie do głosowania poza miejscem 

zamieszkania 

Wyborca, który zamierza wziąć udział w wyborach Prezydenta 

RP poza miejscem zamieszkania, może otrzymać zaświadczenie 

o prawie do głosowania. Wniosek o wydanie zaświadczenia 

składa się w dowolnym urzędzie gminy pomiędzy 4 kwietnia  

a 15 maja 2025 r. 

Wyborca otrzyma dwa zaświadczenia: 

 

 pierwsze na dzień pierwszego głosowania oraz 

 drugie na dzień ponownego głosowania (tzw. II tury wyborów). 

 

W przypadku przeprowadzania II tury wyborów wyborca, który nie pobrał jeszcze 

zaświadczenia, może otrzymać dokument po dniu pierwszego głosowania  

w dowolnie wybranym urzędzie gminy, do dnia 29 maja 2025 r. Wyborca, 

któremu wydano zaświadczenie, zostanie z urzędu skreślony ze spisu wyborców. 

 

Uwaga ! 

W przypadku utraty wydanego zaświadczenia (niezależnie od przyczyny),  

nie będzie możliwe otrzymanie kolejnego doku-mentu, ani wzięcie udziału  

w głosowaniu w obwodzie głosowania właściwym dla miejsca stałego 

zamieszkania. 

Informację przygotował Referat Spraw Obywatelskich. 
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Wielkanocne spotkanie z seniorami 

9 kwietnia bieżącego roku w sali OSP w Woli Zaradzyńskiej 

odbyło się spotkanie wielkanocne dla seniorów z naszej gminy, 

zorganizowane przez Piotra Chałupkę - wójta gminy Ksawerów. 

Wydarzenie zostało sfinansowane ze środków Gminnej Komisji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 

Spotkanie odbyło się w dwóch turach. Gdyby policzyć wszystkich zaproszonych 

gości, dzieci występujące na scenie, artystów i obsługę – frekwencja 

przekroczyła 250 osób! 

 

Gospodarz gminy uroczyście przywitał zebranych składając świąteczne 

życzenia. Uczestniczący w spotkaniu seniorzy otrzymali drobne upominki.  

Było ciepło, serdecznie i... artystycznie. W pierwszej turze wystąpiły dzieci ze 

Szkoły Podstawowej w Woli Zaradzyńskiej, a w drugiej – utalentowane wokalistki 

ze Studia Piosenki działającego przy Gminnym Domu Kultury z Biblioteką. 

Atmosfera była wyjątkowa – nie brakowało wzruszeń, śmiechów i wspólnych 

rozmów przy stole. 

 

Podczas spotkania członkowie Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych prowadzili działania profilaktyczne – rozmawiali z seniorami, 

rozdawali ulotki i plakaty dotyczące profilaktyki uzależnień. Nad sprawnym 

przebiegiem całego wydarzenia czuwali pracownicy Urzędu Gminy, Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej, Środowi-skowego Domu Samopomocy oraz 

GDKzB w Ksawerowie. Dzięki ich zaangażowaniu wszystko odbyło się zgodnie  

z planem, a uczestnicy wyszli ze spotkania z uśmiechami na twarzach i dobrym 

słowem w sercu. 

 

W spotkaniu uczestniczyli: wójt Piotr Chałupka, sekretarz gminy Monika 

Sroczyńska, skarbnik gminy Katarzyna Rogalewska, przewodniczący Rady 
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Gminy Arkadiusz Jędrzejczyk wraz z wiceprzewodniczącą Anną Szcześniak-

Rydz i radnymi gminy, sołtysi, dyrektorzy i kierownicy gminnych instytucji,  

a także księża proboszczowie z naszych dwóch parafii. 

 

 

Zdjęcie przedstawia uczestników spotkania wielkanocnego. Fotografie wykonała 

redakcja. 

 

Zdjęcie przedstawia uczestników spotkania wielkanocnego. Fotografie wykonała 

redakcja. 
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Zdjęcie przedstawia uczestników spotkania wielkanocnego. Fotografie wykonała 

redakcja. 

 

Zdjęcie przedstawia uczestników spotkania wielkanocnego. Fotografie wykonała 

redakcja. 

 

Zdjęcie przedstawia uczestników spotkania wielkanocnego. Fotografie wykonała 

redakcja. Informację przygotowała redakcja. 
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Zgodnie z tradycją – wyjątkowa palma Koła  

Gospodyń Wiejskich 

Koło Gospodyń Wiejskich z Nowej Gadki po raz kolejny 

zachwyciło mieszkańców swoją rękodzielniczą pasją.  

Jak co roku, gospodynie i gospodarze z KGW przygotowali 

własnoręczną palmę wielkanocną, która podobnie jak  

w poprzednich latach, ma około 4 metrów wysokości! 

Palma została starannie udekorowana kwiatami wykonanymi z krepiny, 

przeplatanymi zielonymi akcentami oraz gałązkami tui. Całość zdobią kolorowe 

wstążki i drobniejsze, wielkanocne elementy dekoracyjne. W niedzielę palmową 

została zgodnie z tradycją poświęcona w parafii Matki Boskiej Nieustającej 

Pomocy w Woli Zaradzyńskiej. 

 

 

Zdjęcie gospodynie z KGW Nowa Gadka z palmą wielkanocną. Fotografia jest 

archiwalna. Informację przygotowała redakcja. 
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Aplikacja „Gmina Ksawerów” zyskuje na popularności! 

Z radością informujemy, że mobilna aplikacja „Gmina 

Ksawerów” cieszy się coraz większym zainteresowaniem 

naszych mieszkańców. W połowie marca bieżącego roku  

liczba użytkowników przekroczyła już 1000 osób! Szczególną 

popularność zdobyła funkcja „Zgłoś problem”. 

Dziękujemy za Wasze zaangażowanie. Dzięki zgłoszeniom mieszkańców  

Urząd Gminy może szybko i sprawnie reagować na różne sytuacje. 

 

Przypominamy, że bezpłatną aplikację mobilną „Gmina Ksawerów” można 

pobrać ze sklepów App Store i Google Play. Dzięki niej masz zawsze pod ręką: 

najważniejsze aktualności gminne,harmonogram wywozu śmieci i przypomnienia 

o terminach,możliwość szybkiego kontaktu z Urzędem Gminy. 

 

Nie zapomnisz o wywozie gabarytów, terminie płatności podatków czy innych 

ważnych sprawach! Jeśli jeszcze nie masz naszej aplikacji – pobierz ją już dziś  

i bądź na bieżąco! 

Redakcja 
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Zapraszamy do udziału w konkursie! 

 

Grafika obrazuje plakat informujący o konkursie ogródkowym. Grafika jest 

archiwalna. 
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Pierwsza pomoc na wyciągnięcie ręki! 

Według badań CBOS tylko 67 procent Polaków deklaruje,  

że potrafi udzielać pierwszej pomocy, ale tylko 19 procent jest 

pewnych swoich umiejętności w tym zakresie. Dlatego  

z przyjemnością informujemy, że wprowadziliśmy nową zakładkę 

w naszej aplikacji mobilnej, pn. "Pierwsza pomoc - baza wiedzy". 

Umożliwia ona dostęp do interaktywnych filmików dotyczących 

udzielania pierwszej pomocy. To innowacyjne narzędzie zostało 

stworzone z myślą o edukacji mieszkańców w tym zakresie.   

 

Grafika przedstawia screen z aplikacji dotyczący nowej funkcji „Pierwsza 

Pomoc”. Grafika jest archiwalna.  

 

Zakładka oferuje interaktywne materiały wideo, które pozwalają na naukę krok po 

kroku, jak reagować w przypadku zagrożenia życia. Filmy zawierają porady 

ekspertów oraz animacje, które ułatwiają zrozumienie podstawowych technik 
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pierwszej pomocy, takich jak resuscytacja krążeniowo-oddechowa (RKO), atak 

padaczki, złamanie czy pomoc przy zadławieniach. 

 

Zachęcamy wszystkich mieszkańców do aktywnego korzystania z tej funkcji 

aplikacji, szczególnie w kontekście edukacji dzieci, które dzięki temu będą mogły 

szybko przyswoić niezbędne umiejętności. Dorośli również znajdą tam cenne 

informacje, które mogą uratować życie w sytuacjach kryzysowych. 

 

Jednocześnie informujemy, że zakupiliśmy dwa kolejne defibrylatory AED. Jeden 

z nich ulokowany będzie przed wejściem głównym do Urzędu Gminy Ksawerów 

przy ul. Kościuszki 3 h, drugi zawiśnie na murach budynku Szkoły Podstawowej 

w Woli Zaradzyńskiej przy ul. Hubala 55. Zarówno pracownicy urzędu jak i szkoły 

przeszli już szkolenie z zakresu obsługi aparatów. Jednak w przypadku 

zagrożenia życia każdy z nas powinien sobie poradzić z obsługą defibrylatora, 

który krok po kroku prowadzi użytkownika przez kolejne czynności.  

 

Pamiętajmy, że defibrylatory AED wiszą już przed wejściem głównym do GDKzB 

w Ksawerowie przy ul. Jana Pawła II 1 oraz na budynku Zespołu Szkolno-

Przedszkolnego w Ksa-werowie przy ul. Zachodniej 33. Bądźmy świadomi,  

że każda próba podjęcia pomocy potrzebującemu jest lepsza od bezczynności! 

 

Informaję przygotował Referat Spraw Społecznych, Oświaty i Promocji. 
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Wyjątkowy gość i koncert pełen emocji! 

7 marca bieżącego roku w gminie Ksawerów miało miejsce 

wyjątkowe wydarzenie. Z okazji Babskiej Biesiady na scenie 

pojawiła się niezastąpiona Krystyna Giżowska, której koncert  

na długo pozostanie w pamięci mieszkańców. Artystka 

zaprezentowała swoje największe przeboje, a jej niezwykły głos  

i charyzma porwały publiczność od pierwszych dźwięków. 

Koncert, będący głównym punktem wieczoru, stanowił część obchodów Dnia 

Kobiet, który w gminie Ksawerów jak co roku obchodzi się w szczególnie 

uroczysty sposób. Po występie artystki, wszyscy uczestnicy mogli zasmakować 

w wyjątkowym torcie, który został przygotowany specjalnie z tej okazji.  

 

Na zakończenie wójt Piotr Chałupka wręczył wszystkim obecnym paniom piękne 

tulipany oraz przekazał życzenia z okazji Dnia Kobiet, które z pewnością były 

miłym akcentem uroczystości. 

 

Wydarzenie połączyło wspaniałą muzykę, radość oraz lokalną tradycję, tworząc 

niezapomniany wieczór dla wszystkich uczestników Babskiej Biesiady  

w Ksawerowie. 
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Fotografia przedstawia wokalistkę Krystynę Giżowską. Fotografię wykonała 

redakcja. 

 

 

Fotografia przedstawia uczestników Babskiej Biesiady. Fotografię wykonała 

redakcja. 
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Fotografia przedstawia uczestników Babskiej Biesiady. Fotografię wykonała 

redakcja. 

 

 

Fotografia przedstawia uczestników Babskiej Biesiady. Fotografię wykonała 

redakcja. Informację przygotowała redakcja. 
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Pamiętamy! Oddaliśmy hołd Żołnierzom Wyklętym 

W sobotę 1 marca bieżącego roku, z okazji Narodowego Dnia 

Pamięci Żołnierzy Wyklętych, odbyło się uroczyste złożenie 

kwiatów pod obeliskiem przy Gminnym Domu Kultury  

z Biblioteką w Ksawerowie. 

Kwiaty złożyła delegacja w osobach: wójta gminy Ksawerów – Piotra Chałupki, 

zastępcy wójta – Konrada Szumigaja, zastępcy przewodniczącego Rady Gminy 

Ksawerów – Anny Szcześniak- Rydz oraz radnej Anety Archman. 

 

Ten symboliczny gest uczcił pamięć bohaterów, którzy poświęcili swoje życie  

w walce o wolność i suwerenność ojczyzny w latach powojennych. Żołnierze 

Wyklęci, nazywani także Niezłomnymi, to członkowie antykomunistycznego 

podziemia, którzy po zakończeniu II wojny światowej nie złożyli broni  

i kontynuowali opór wobec sowieckiego zniewolenia i narzuconej siłą władzy 

komunistycznej. 
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Fotografia przedstawia uczestników gminnej delegacji. Fotografię wykonała 

redakcja. Inormację przygotował Referat Oświaty, Spraw Społecznych i 

Promocji. 

 

W naszej gminie zwierzęta mają prawo głosu 

 

 

Fotografia przedstawia Annę Grzegorczyk z psem. Fotografia jest archiwalna.  

Rozmowa z ksawerowianką Anną Grzegorczyk. 

 

Wszyscy, którzy Panią znają wiedzą, że lubi Pani, wręcz kocha psy. Tak 

było od zawsze, czy to zainteresowanie psami, miłość do nich pojawiła się 

w pewnym momencie życia, z jakiegoś powodu?  

U mnie tak było do zawsze i w ogóle uważam, że z tą miłością do psów czy 

innych zwierząt człowiek po prostu się rodzi. Mnie, odkąd pamiętam, psy zawsze 

w jakiś niewyjaśniony sposób do siebie przyciągały i to się nie zmieniło do dziś. 

Zawsze mieliśmy w domu psiaki, jednego, czasem dwa. Kiedy zaczęłam 
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dorastać przynosiłam do domu wszystkie znajdy z okolicy. Mój mąż śmieje się, 

że psy po prostu do mnie mówią. 

 

Czy to właśnie miłość do psów zdecydowała, że postanowiła Pani 

zajmować się nimi zawodowo? Mieć obok siebie przez całą dobę kilka 

piesków?  

W dużej mierze tak, ale chyba największy wpływ na podjęcie decyzji o 

utworzeniu hoteliku dla psów miał czas spędzony w schronisku dla zwierząt przy 

ul. Marmurowej w Łodzi, w którym przez wiele lat pomagałam jako 

wolontariuszka. Im więcej czasu poświęcałam na pracę z psami w schronisku, 

tym trudniej było mi je zostawiać. Takim momentem, który ostatecznie o tym 

zdecydował był problem, który mieliśmy z naszymi trzema psami, czyli z naszą 

prywatną psią gromadką. Otóż, kiedy chcieliśmy wyjechać na urlop, nie mieliśmy 

ich z kim zostawić. Nie mogliśmy ich po prostu komuś podrzuć na czas urlopu, 

bo jeden z piesków był po operacji i przyjmował leki, wymagał więc szczególnego 

zaanga-żowania, takiej domowej opieki. I z jej znalezieniem był problem. Wtedy 

właśnie przyszedł nam do głowy pomysł utworzenia przytulnego miejsca dla 

psów.  

 

Wspomniała Pani o wolontariacie w schronisku dla zwierząt w Łodzi. 

Podobno zaczęła Pani tam pracować z powodu psa, który przebywał w 

schronisku od kilku lat, a którego nikt z odwiedzających, szukających psa, 

nie chciał zabrać do domu. 

Tak, to był duży, stary pies, który już 9 lat siedział za kratami. Pamiętam, jak co 

tydzień w niedzielę podawano, jakie psy potuptały do domów z nowymi 

właścicielami. Ale nigdy nie on. Postanowiłam więc, że zostanę wolontariuszem  

i znajdę mu najcudowniejszą rodzinę na świecie. I udało się. Wraz z grupą 

wspaniałych ludzi, których poznałam na wolontariacie, zorganizowaliśmy 

wydarzenie o weteranie Matim szukającym domu. 
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Zgłosiła się rodzina z Niemiec i pojechał na stare lata do „psiego raju”, w którym 

przeżył jeszcze 2 lata. Nawet go odwiedziłyśmy w Niemczech z koleżankami.  

 

Jeśli chodzi o opiekę nad psami, to współpracuje też Pani z naszą gminą. 

Na czym ta współpraca polega?  

W naszej gminie od lat opiekujemy się z mężem i przyjaciółmi psami, które się 

błąkają. Zawsze staramy się, aby piesek został u kogoś z nas przez kilka dni.  

I szukamy mu nowego właściciela, w większości z powodzeniem. Pomagamy  

też w poszukiwaniach zaginionych zwierząt.  

 

Co dzieje się z psem, który zostaje znaleziony na terenie gminy? 

Pies znaleziony na terenie gminy według prawa powinien trafić do schroniska, 

gdzie odbędzie dwutygodniową kwarantannę. Jeśli nikt się po niego nie zgłosi, 

może zostać wydany do adopcji.  

 

Jak ograniczyć ryzyko zgubienia psa, a jeśli to się zdarzy, jak zwiększyć 

szanse na jego odnalezienie? 

Przede wszystkim trzeba dobrze pilnować swojego psa, nie pozwalać mu biegać 

samopas,  szczególnie tam, gdzie może powodować zagrożenie dla innych i dla 

siebie. No i trzeba chipować psy i te chipy rejestrować, bo inaczej średni z nich 

pożytek. 

 

Czy mieszkańcy naszej gminy są zaangażowani w pomoc bezdomnym 

psom? Jak można się w nią włączyć? 

Od lat na terenie gminy działa grupa  pomagająca bezpańskim lub zagubionym 

zwierzętom: od psów czy kotów, po sarny i ptaki. Dzięki naszej grupie wsparcia 

bardzo wiele zwierząt trafiło do swoich domów lub nowych opiekunów. To była i 

jest taka inicjatywa obywatelska, ponieważ w czasie, kiedy grupa powstawała, 

gmina nie angażowała się w te sprawy, nie można było na nią liczyć. Na 

szczęście sporo się zmieniło na lepsze i w tej chwili w gminie zwierzęta wreszcie 

mają prawo głosu.  
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Jak włączyć się w pomoc zwierzętom?  

Można pomóc w poszukiwaniach, w zabezpieczeniu znalezio-nego zwierzęcia, 

organizować na terenie gminy akcje promujące adopcję zwierząt, zbierać karmę 

dla psów i kotów. Sposobów jest naprawdę wiele. 

 

Pewnie nie każdy z nas nadaje się na opiekuna psa. Na jakie pytania trzeba 

sobie odpowiedzieć, kiedy przyjdzie nam do głowy pomysł, żeby mieć psa? 

Najpierw podstawowa rzecz: czy lubię psy, czy miałem z nimi kontakt, czy może 

pomysł na psa jest tylko – nazwijmy to – czysto „teoretyczny”? Dalej: pies czy 

inne zwierzę to odpowiedzialność, koszty i świadomość ciągłej opieki nad danym 

stworzeniem, a nie opieki od czasu do czasu. Powinniśmy też dobierać sobie 

zwierzaka dopasowując go do własnego stylu życia tak, aby obie strony były  

w tym „związku" szczęśliwe. Ktoś aktywny może na przykład pomyśleć o psie 

rasy Husky, który potrzebuje dużo ruchu i bodźców. Osoba, która nie ma aż tyle 

czasu na spacery czy pracę z psem może cieszyć się z przyjęcia do rodziny 

starszego kundelka. To oczywiście takie najprostsze przykłady, ale chodzi mi  

o to, żeby przy wyborze stworzenia nie myśleć tylko o jego wyglądzie,  

ale również o jego o potrzebach. 

 

A jeśli ktoś myśli o adopcji psa ze schroniska, to jaka byłaby pani zdaniem 

najważniejsza rada dla takiej osoby? 

Żeby dawać szansę zwierzętom ze schroniska. Bo tam za kratami czeka  

na miłość tyle biednych istot! Proszę mi wierzyć, że mimo wielu lat pracy  

ze zwierzętami, nadal każda wizyta w schronisku to dla mnie traumatyczne 

przeżycie, wewnętrzny koszmar. 

 

Rozmawiał Bartosz Chmiela 
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Sprzątnij po swoim psie, to dobry zwyczaj 

 

Spacer z pupilem to codzienność wielu z nas, ale pamiętajmy,  

że wiąże się on także z pewnymi obowiązkami. Niestety, coraz 

częściej możemy zaobserwować psy puszczone luzem, 

biegające swobodnie po chodnikach i pasach zieleni. Co się  

z tym wiąże? Owe trawniki i szlaki komunikacji zanieczyszczone 

są psimi odchodami. Zwrócenie uwagi właścicielowi nierzadko 

spotyka się z obojętnością lub wymówką, że „to tylko ulica”  

i „inni też nie sprzątają”. 

Tymczasem pozostawione odchody to nie tylko problem estetyczny, ale również 

zagrożenie sanitarne! Zgadza się, tak dokładnie jest. W ciepłe dni namnażają  

się w nich bakterie i pasożyty (toksoplazmoza czy toksokaroza), które mogą 

powodować groźne choroby – zarówno dla zwierząt, jak i ludzi, a ich kwaśny 

odczyn jest szkodliwy dla roślin. Psy mają również tendencję do tarzania  

się w odchodach lub ich zjadania, a następnie przenoszą zarazki do domów, 

liżąc przyjaźnie opiekunów i dzieci.  

 

Obowiązek sprzątania po swoim pupilu ustala regulamin utrzymania czystości  

i porządku na terenie gminy Ksawerów, który mówi, że osoby utrzymujące 

zwierzęta domowe sprawują opiekę nad tymi zwierzętami, w taki sposób, aby 

zwierzęta te nie stanowiły zagrożenia dla otoczenia oraz nie zanieczyszczały 

terenów przeznaczonych do użytku publicznego.  

 

Osoby utrzymujące zwierzęta domowe są zobowiązane do usunięcia 

spowodowanych przez nie zanieczyszczeń w klatkach schodowych lub w innych 

pomieszczeniach budynków i terenów służących do użytku publicznego,  

w szczególności na chodnikach, placach, parkingach  
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i terenach zielonych. Ponadto mieszkańcom powinno zależeć na tym, aby żyć  

w czystej i zadbanej przestrzeni oraz troszczyć się o środowisko. Dlatego 

pamiętaj: „Twój pies – twoją wizytówką”. 

 

Fotografia przedstawia osobę sprzątającą psie odchody. Fotografia jest 

archiwalna. Informację przygotowała redakcja. 
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Grafika przedstawia informację dotyczącą bezpłatnej sterylizacji i czipowania 

zwierząt z terenu gminy Ksawerów . Grafika jest archiwalna. 
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Zastrzeż PESEL – zabezpiecz swoje finanse 

Zastrzeżenie numeru PESEL chroni Cię, gdy ktoś bez Twojej 

wiedzy będzie chciał go użyć, np. aby zaciągnąć kredyt, 

zamówić kopię karty SIM, czy podpisać akt notarialny, który 

dotyczy nieruchomości (nabycia/zbycia/obciążenia). 

Wniosek można złożyć w dowolnym urzędzie gminy, na stronie www.gov.pl  

w "Usługach dla obywatela” lub poprzez aplikację mObywatel. 

 

Zastrzeżenie numeru PESEL nie wpływa na: możliwość zarejestrowania się  

do lekarza, realizowanie recept, wypłatę środków w bankomacie, zlecenie 

przelewu bankowego, możliwość wyjazdu za granicę, załatwianie spraw 

urzędowych, udział w wyborach, ważność dokumentów, wykonywanie czynności 

służbowych, korzystanie z usług pocztowych. 

 

 

Grafika przedstawia informację dotyczącą aplikacji mObywatel. Grafika jest 

archiwalna. Informację przygotowała Referat Spraw Obywatelskich. 

 

 

 

 

 

http://www.gov.pl/
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Gmina Ksawerów rusza z programem wymiany 

„kopciuchów” 

Na terenie Gminy Ksawerów, wciąż funkcjonują kotły węglowe 

poniżej 3 klasy tzw. kopciuchy, które przyczyniają się do złego 

stanu powietrza na terenie naszej gminy. W celu poprawy 

jakości powietrza wójt gminy Ksawerów podjął kroki zmierzające 

do opracowania programu wspomagającego wymianę 

kopciuchów na ekologiczne źródła ogrzewania. 

Na sesji w dniu 26 marca bieżącego roku Rada Gminy Ksawerów przyjęła nowy 

Regulamin udzielania dofinansowania na wymianę pieca węglowego na 

ekologiczne źródło ciepła (Uchwała XIII/102/2025). 

 

Szczegóły programu: 

 dofinansowanie będzie udzielane osobie fizycznej, która nie prowadzi 

działalności gospodarczej i posiada tytuł prawny do budynku 

mieszkalnego jednorodzinnego lub samodzielnego lokalu mieszkalnego 

położonego na terenie gminy Ksawerów, w którym nie jest prowadzana 

działalność gospodarcza, ponadto budynek nie może być w trakcie 

budowy; 

 dotacja przysługuje jednorazowo na dany budynek mie-szkalny 

jednorodzinny lub samodzielny lokal mieszkalny i tylko na jedno źródło 

ciepła; 

 dotacja przyznawana będzie w przypadku trwałej likwi-dacji pieca 

węglowego zgłoszonego w Centralnej Ewidencji Emisyjności Budynków, 

który nie spełnia norm 5 klasy PN-EN 303-5:2012; 

 koszty kwalifikowane do dofinansowania obejmują zakup fabrycznie 

nowego urządzenia w postaci: 

- automatycznego kotła na pellet drzewny; 
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       - kotła zgazowującego drewno; 

       - ogrzewania elektrycznego; 

       - pompy ciepła; 

       - kotła gazowego. 

 

W przypadku urządzeń wymienionych w pkt. 1, 2 i 4 muszą one być wpisane na 

listę Zielonych Urządzeń i Materiałów - ZUM. 

 

Wysokość dotacji: 

Maksymalne dofinansowanie wynosi do 50% kosztów zakupu nowego 

urządzenia, jednak nie więcej niż 8 000,00 zł. Pro-gram można połączyć z innymi 

dofinansowaniami w ramach programów mających na celu podniesienie 

efektywności energetycznej, przy czym łączna kwota dofinansowania nie może 

przekroczyć 100% kosztów kwalifikowanych. Łączenie programów zminimalizuje 

koszty ponoszone przez właści-ciela. 

 

Terminy: 

W 2025 roku wnioski będą przyjmowane w terminie od 5 maja do 31 lipca, a od 

2026 roku w terminie od 1 marca do 31 lipca, lub do wyczerpania środków w 

budżecie. Inwestycja powinna być zakończona w terminie 4 miesięcy od 

podpisania umowy  

o dofinansowanie lecz nie później niż do 15 listopada. 

 

Wnioski i regulamin dofinansowania dostępne są w Biuletynie Informacji 

Publicznej Gminy Ksawerów: 

https://www.ksawerow.4bip.pl 

oraz na stronie internetowej Urzędu Gminy Ksawerów: 

https://ugminy.ksawerow.com 

 

Informacji udziela Referat Ochrony Środowiska w Urzędzie Gminy Ksawerów,  

ul. Kościuszki 3h, pok. 303, tel. 42 213 80 50 wew. 32. 

https://www.ksawerow.4bip.pl/
https://ugminy.ksawerow.com/


36 | S t r o n a  

 

 

Grafika przedstawia informację dotyczącą dofinansowania na wymianę pieca 

węglowego . Grafika jest archiwalna. Informację przygotował Referat Ochrony 

Środowiska. 
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Obowiązek meldunkowy 

Obowiązek meldunkowy ISTNIEJE i dotyczy wszystkich osób 

mieszkających w Polsce. Obywatel polski mieszkający w Polsce 

oraz przebywający w Polsce obywatel UE, mają obowiązek 

zameldować się w ciągu 30 dni licząc od dnia przybycia do tego 

miejsca. 

Inny cudzoziemiec  przebywający na terytorium Rzeczypospolitej Polskiej, 

obowiązany jest zameldować się w miejscu pobytu czasowego najpóźniej 

czwartego dnia, licząc od dnia przybycia do tego miejsca. 

 

Pamiętaj! 

Zameldowanie lub zgłoszenie adresu zamieszkania w ze-znaniu podatkowym 

sprawi, że Twoje podatki przyczynią się do realizacji inwestycji w gminie w której 

mieszkasz np.: modernizacji infrastruktury drogowej, sieci wod-kan, budowy 

nowych obiektów czy rozwoju przestrzeni rekreacyjnych. Meldunek na terenie 

gminy uprawnia także do udziału w wyborach lokalnych władz. 

 

Informację przygotował Referat Spraw Obywatelskich. 

 

PIT i CIT dla gminy Ksawerów! 

Każdy z dorosłych mieszkańców naszej gminy może przyczynić 

się do jej rozwoju. Wszyscy, którzy w rocznym rozliczeniu 

podatkowym jako miejsce zamieszkania (nie mylić z 

zameldowaniem!) wskazali gminę Ksawerów, już to czynią. 

Niestety, choć to nic nie kosztuje, niektórzy mieszkańcy dalej jako miejsce 

swojego zamieszkania w PIT czy CIT wskazują miejsce zameldowania, które  
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z różnych względów często może być inne. Do gminy trafia 7,0% dochodów 

podatników podatku PIT (osoby fizyczne) zamieszkałych na terenie naszej gminy  

i 1,6% dochodów podatników podatku CIT posiadających sie-dzibę działalności 

gospodarczej na terenie naszej gminy. Pieniądze te przeznaczane są między 

innymi na finansowanie szkół i przedszkoli oraz inwestycje gminne, np. 

kanalizacja, wodociągi, drogi i chodniki. Wszyscy z tego korzystamy. 

Mieszkańcy, którzy w swoim zeznaniu rocznym nie wskazują naszej gminy jako 

miejsca swojego zamieszkania po prostu przekazują swoje pieniądze innym,  

a tym samym korzystają z pieniędzy tych, których podatek trafia do kasy 

gminnej. 

 

Przed nami okres rozliczeń podatkowych. Nie jest jeszcze za późno na 

zgłoszenie faktycznego miejsca zamieszkania. Można o tym poinformować urząd 

skarbowy podając aktualny adres zamieszkania w rocznym zeznaniu 

podatkowym PIT-37 (gdy nie prowadzimy działalności gospodarczej) lub 

składając aktualizację formularza CEIDG-1 (gdy prowadzimy firmę).  

Warto też sprawdzić miejsce zamieszkania, które podaliśmy swojemu 

pracodawcy, dziś praktycznie to na nim często kończy się nasza przygoda  

z fiskusem. 
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Grafika przedstawia fragment zeznania podatkowego z zaznaczoną rubryką do 

wypełnienia. Grafika jest archiwalna. Informację przygotował Referat Budżetowy. 
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Zbliżające się terminy zapłaty podatków 

Uprzejmie przypominamy o zbliżających się terminach płatności 

podatków i opłat lokalnych w 2025 roku: 

 podatek od nieruchomości, rolny i leśny od osób 

fizycznych – II rata płatna do 15 maja 2025 r. 

Płatności należy dokonywać na indywidualny numer rachunku bankowego 

wskazany w decyzji ustalającej wysokość podatku. Wpłat można dokonać  

za pośrednictwem inkasenta sołectwa, w dowolnym banku, urzędzie pocztowym 

lub w punkcie kasowym mieszczącym się na parterze budynku Urzędu Gminy  

w Ksawerowie, przy ul. Kościuszki 3h. 

Miło nam poinformować, że stawki podatku od nieruchomości w 2025 roku 

pozostają bez zmian. 

 

Przypominamy również, że 2 czerwca 2025 r. upływa termin płatności za II 

kwartał opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Również w tym 

przypadku obowiązują niezmienione stawki, takie same jak w roku ubiegłym.  

W celu ułatwienia dokonania wpłat, urząd dostarcza właścicielom nieruchomości 

pisma informacyjne, zawierające przypomnienie o terminie płatności, wysokości 

opłaty oraz indywidualnym numerze rachunku bankowego. 

Właściciele lokali znajdujących się w budynkach wielolokalowych, w których 

ustanowiono odrębną własność, wnoszą opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi bezpośrednio do administratorów obsługujących daną Wspólnotę 

Mieszkaniową. 

 

Informację przygotował Referat Dochodów. 
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Deklaracja „śmieciowa”- przypomnienie 

Przypominamy właścicielom nieruchomości o obowiązku 

uwzględniania w deklaracji dotyczącej wysokości opłaty  

za gospodarowanie odpadami komunalnymi wszystkich osób 

zamieszkujących daną nieruchomość. 

Zgodnie z ustawą o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, zamieszkiwanie 

oznacza pobyt osoby na danej nieru-chomości w celu zaspokajania codziennych 

potrzeb życio-wych — także wtedy, gdy osoba ta nie jest w niej zameldowana. 

Obowiązek wnoszenia opłaty powstaje za każdy miesiąc, w którym na  

ieruchomości przebywa jej mieszkaniec. 

W przypadku stwierdzenia niezgodności danych zawartych  

w deklaracji, prosimy o jej aktualizację. Deklarację można złożyć: 

 osobiście w Urzędzie Gminy Ksawerów (sekretariat – II piętro lub pokój 

403 – IV piętro), 

 pocztą na adres: Urząd Gminy Ksawerów, ul. Kościuszki 3h, 95-054 

Ksawerów. 

 

Złożenie poprawnej deklaracji pozwoli uniknąć wszczęcia postępowania 

administracyjnego w tej sprawie. 

Druk deklaracji dostępny jest na stronie internetowej Urzędu Gminy Ksawerów: 

www.ksawerow.4bip.pl 

(zakładka: Dla interesanta - Formularze i wnioski - Gospodarka odpadami). 

 

W razie pytań prosimy o kontakt: tel. 42 213-80-50 wew. 33 

e-mail: dochody@ksawerow.com 

Informację przygotował Referat Dochodów. 

 

 

 

http://www.ksawerow.4bip.pl/
mailto:dochody@ksawerow.com
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Biegasz po zdrowie, nie tylko po wynik i ładny wygląd 

Rozmowa z Kingą Królik, lekkoatletką, olimpijką, wielokrotną 

medalistką mistrzostw Polski, która lubi trenować  

w Ksawerowie. 

 

Zdjęcie przedstawia lekkoatletkę Kingę Królik. Zdjęcie jest archiwalne.  

 

Przez osiem lat trenowałaś biegi na orientację i podobno nie myślałaś  

o „klasycznej” lekkoatletyce. Próbowałaś jednak startów na bieżni:  

na początku bez przekonania, ale kiedy zaczęłaś wygrywać, zdobywać 

medale, inaczej spojrzałaś na lekkoatletykę. To te sukcesy zdecydowały,  

że zamieniłaś biegi na orientację na 3000 metrów z przeszkodami?  

W dużym stopniu tak, choć o rezygnacji z biegania na orientację zdecydowało 

ostatecznie moje marzenie o starcie na igrzyskach olimpijskich. Przez jakiś czas 

próbowałam jeszcze łączyć lekkoatletykę z bieganiem na orientację, ale jeśli 

chciałam jechać na olimpiadę, musiałam z tego sportu zrezygnować, skupić się 

na treningu lekkoatletycznym.  
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Twoja przygoda ze sportem zaczęła się właśnie od biegania? 

Nie, na początku była koszykówka, którą zaczęłam trenować w drugiej klasie 

podstawówki. Rok później mój pierwszy trener biegania, Jerzy Woźniak, robił 

testy sprawnościowe w mojej szkole, na których wypadłam całkiem dobrze. 

Dostałam zaproszenie na trening biegów na orientację do klubu UKS Azymut 

Pabianice. Na początku nie bardzo chciałam tam iść, ale za namową moich 

rodziców poszłam i wciąż jestem w tym klubie. Bieganie spodobało mi się od 

pierwszego treningu, choć myślę, że wtedy, gdy miałam 9 lat, chodziło raczej  

o atmosferę i znajomych. Ale z biegiem czasu coraz bardziej byłam przekonana, 

że chcę profesjonalnie biegać. Od początku systematycznie chodziłam na 

treningi, w gimnazjum trenowałam już 6-7 razy w tygodniu! Przez 8 lat 

trenowałam głównie biegi na orientację i nie bardzo chciałam to zmieniać. 

Czasem startowałam w zawodach lekkoatletycznych, ale nie myślałam o tym, 

żeby zacząć trenować tę dyscyplinę sportu. Jednak gdy w 2016 roku okazało się, 

że na bieżni też daję sobie radę, że zdobyłam pierwszy złoty medal na 

Ogólnopolskiej Olimpiadzie Młodzieży i pojechałam na Mistrzostwa Europy 

Juniorów Młodszych, zaczęłam poważnie myśleć o lekko-atletyce. No i tak jak 

wspominałam, próbowałam dalej trenować także biegi na orientację, ale 

ostatecznie zostałam na bieżni, marzenie o olimpiadzie wygrało. 

 

Dodajmy, że marzenie, które się spełniło, a i medali zdobytych na bieżni też 

zaczęło przybywać. 

Reprezentowałam Polskę na igrzyskach olimpijskich w Paryżu w ubiegłym roku 

w biegu na 3000 metrów z przeszkodami, w tej samej konkurencji zdobyłam 

srebrny medal na Młodzie-żowych Mistrzostwach Europy U23 w Tallinie w 2021 

roku, jestem też wielokrotną medalistką mistrzostw Polski. 

 

Ile razy w tygodniu trenujesz, ile kilometrów masz codziennie w nogach, 

gdzie trenujesz? 
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Zazwyczaj trenuję 10-12 razy w tygodniu. Są to różne treningi, o różniej 

intensywności, 1-2 w tygodniu ćwiczę na siłowni i średnio 2 razy w tygodniu mam 

trening uzupełniający, sprawnościowy. Dzień treningowy zależy od tak zwanej 

jednostki treningowej, jaką mam do wykonania. Jak mam luźniejszy dzień, to 

zazwyczaj jest to spokojne rozbieganie, 12-14 kilometrów, czasem jako drugi 

trening po południu jakieś krótsze bieganie 6-8 kilometrów, plus ćwiczenia 

sprawnościowe. Jak mam bardzo mocną jednostkę, to zwykle trenuję raz 

dziennie, ale są też dni, że mam dwa mocniejsze treningi jednego dnia i wtedy 

mam około 30 kilometrów biegania. Słowem: staram się wykonywać treningi 

zgodnie z założeniami, bo nie każdy trening musi być biegany na maksymalnych 

obrotach. Z sezonu na sezon coraz bardziej uczę się słuchać swojego 

organizmu, wyciągam wnioski i staram się utrzymać swój – jak my to mówimy – 

balans, żeby za tym wszystkim nadążała też głowa. Trenuję w różnych 

zakątkach świata, miałam już przyjemność trenować w Kenii, Szwajcarii, 

Portugali, czy Francji. Sporo czasu spędzam na zgrupowaniach, które zazwyczaj 

trwają 3-4 tygodnie. W Polsce też mamy fajne miejsca do treningu, jak na 

przykład Szklarska Poręba czy Centralne Ośrodki Sportu, które są zlokalizowane 

na terenie całej Polski. Jak jestem w domu, to zazwyczaj biegam po Lesie 

Karolewskim, można mnie spotkać na bieżni w Pabianicach, czy na Lewitynie, 

ale również w Ksawerowie na siłowni Shape, czy na Stawach Stefańskiego. 

 

Czy masz jakieś ulubione miejsca do biegania, trenowania?  

Wszystko zależy od rodzaju treningu, jaki jest w planie. Jeżeli jest to trening 

regeneracyjny, to zdecydowanie wolę pobiegać w otoczeniu zieleni, gdzieś w 

lesie, gdzie mogę się wyłączyć i naładować naturą. Na takich treningach mam 

czas, żeby rozkoszować się okolicą. Jeżeli jest to trening średniej intensywności, 

to lubię wykonać go gdzieś na ulicy, na jakiejś dłuższej pętli albo po prostu na 

jakiś odmierzonych, dłuższych odcinkach, żeby nie kręcić się w kółko na 400-

metrowej bieżni. A jak jest to już bardzo mocna jednostka treningowa, to 

zdecydowanie wybieram bieżnię, gdzie staram się skupić tylko na treningu.  
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Mówiłaś, że w trenowaniu ważna jest głowa, nie tylko wybiegane kilometry. 

Czy chodzi o radzenie sobie z pre-sją, momentami kryzysu już podczas 

zawodów? 

Owszem, ale nie tylko o to chodzi. Ja swój start przygotowuję sobie wcześniej  

w głowie. Robię wizualizację, układam taktycznie, przypominam sobie wykonane 

treningi. Staram się tak to poukładać w głowie, żeby na linii startu nie mieć 

żadnych wątpliwości, jak rozegrać bieg. Prosty przykład – można podzielić sobie 

dystans na kilka części, powiedzmy 5 kilometrów podzielić w głowie na odcinki: 3 

+ 1 + 0,5 + 0,5. Wtedy jak przychodzi kryzys łatwiej jest się skoncentrować na 

krótszym odcinkach. W takich momentach warto też skupić się na wyrównaniu 

oddechu, postarać się rozluźnić. 

 

Do jakich zawodów się teraz przygotowujesz?  

W tym roku najważniejszą dla mnie imprezą sportową są mistrzostwa świata, 

które odbędą się we wrześniu w Tokio. Chcę minimum na te zawody uzyskać  

do mistrzostw Polski, które będą w sierpniu. 

 

O czym marzysz, co chcesz osiągnąć, kiedy myślisz o swojej karierze na 

bieżni? 

Marzeń mi nie brakuje, każde przygotowania staram się zaczynać z nowymi, 

coraz bardziej ambitnymi planami, co daje mi dalszą motywację do ciężkiej 

pracy. Takim marze-niem z najwyższej półki jest oczywiście medal olimpijski.  

 

„Ksawerowska Piątka” – tak nazywano bieg na dystansie 5 kilometrów, 

który 27 kwietnia po raz pierwszy zostanie rozegrany w Ksawerowie i który 

ma odbywać się potem corocznie. To może być ta okazja, żeby każdy, kto 

mało się rusza zaczął myśleć o tym,  żeby to zmienić?  

Tak, myślę, że jest to super inicjatywa, tym bardziej że w oko-licy nie ma za dużo 

wydarzeń propagujących sport, akty-wność. Ludzie potrzebują motywacji, żeby 

się ruszać, wyjść  
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z domu. A takie zawody są świetnym motywatorem. Nie tylko, żeby 27 kwietnia 

stawić się na starcie. Ale jak już pojawia się jakiś cel, to dużo łatwiej zacząć 

aktywność wcześniej, przygotować się właśnie do tego wydarzenia. Poza tym 

każde wydarzenie sportowe integruje społeczność. Atmosfera towarzysząca 

biegom ulicznym jest nie do opisania i każdy, kto się pojawi na starcie czy na 

trasie biegu, na pewno nie będzie żałował. 

 

Czyli jeśli ktoś się jeszcze zastanawia, czy brać udział w biegu, boi się,  

czy da radę…  

Tu nie ma się czego bać, nieważny jest poziom wytrenowania, ponieważ – jeśli 

się zdecydujemy wystartować – to powinniśmy pokonać tę trasę zgodnie z 

naszymi możliwościami. Jeden przebiegnie ją szybciej, inny wolniej, jeszcze inni 

przejdą ją dla zdrowia w komfortowym dla nich tempie. Nic się też nie stanie, jeśli 

ktoś stwierdzi, że nie da rady i nie zaliczy całego dystansu. To ważne, żeby 

niczego nie robić na siłę, żeby sobie nie zaszkodzić, próbując pokonać 5 

kilometrów bez przygotowania w dużym tempie, bo to może być groźne dla 

zdrowia. 

 

O czym powinni pamiętać ci, którzy czują się na siłach, chcą wystartować 

w biegu, a nigdy nie brali udziału w takiej imprezie? 

Przede wszystkim powinni zabrać wygodne, najlepiej sprawdzone wcześniej 

obuwie sportowe, strój sportowy, raczej na krótko, bo podczas biegu będzie nam 

ciepło. Polecam zjeść lżejsze śniadanie jakieś dwie godziny przed wysiłkiem. 

Reszta należy do organizatora biegu – napoje, posiłek, to wszystko będzie 

zapewnione po biegu. Przed biegiem warto zrobić krótką rozgrzewkę, rozruszać 

całe ciało, żeby przygotować je do biegania.  

 

Bywa tak, że postanawiamy sobie biegać rekreacyjnie, ale czasem jak 

szybko zaczniemy, tak szybko się zniechę-camy, nie czerpiemy radości z 

biegania. Dlaczego?  
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Może dlatego, że narzucamy sobie zbyt długi dystans do przebiegnięcia,  

że codziennie musimy go pokonać, osiągnąć założony czas – słowem, nie 

biegamy dla przyjemności, relaksu, dla siebie, tylko dla wyniku, czasu. A tak 

naprawdę każdy trening jest inny, ma inne założenia, biega się w różnej 

intensywności, różne są długości odcinków, wykonuje się różne treningi 

uzupełniające. I chyba kluczem, żeby się nie zniechęcić jest wykonywanie 

właśnie różnorodnych trenin-gów, które poprawiają naszą formę, czy 

przebiegnięcie na początku krótkiego dystansu, zwiększanego stopniowo,  

w miarę nabierania kondycji.  

 

Jak zachęcić do aktywności dzieci, młodzież, dorosłych, seniorów?  

Myślę, że dla każdego podstawową motywacją do tego, żeby się ruszać, wstać  

z fotela, powinna być troska o zdrowie. Ono powinno być na pierwszym miejscu, 

potem wyniki czy wygląd. Każdy z nas powinien znaleźć chociaż 15-30 minut 

dziennie, żeby się poruszać. I niekoniecznie aktywność to musi być bieganie: to 

może być spacer, rower, basen, siłownia. Akty-wność służy nie tylko naszej 

sprawności fizycznej, ale również naszej psychice. Bo wysiłek fizyczny 

wspomaga pracę naszego mózgu, poprawia samopoczucie, pozwala nam też 

uciec na chwilę ze świata smartfonów, komputerów, telewizorów. Odciąć się od 

informacji, bodźców, którymi jesteśmy wciąż bombardowani, bodźców, które 

czasem źle wpływają na naszą psychikę, są przyczyną stanów depresyjnych 

wśród młodzieży. 

  

I pewnie nawiązać nowe znajomości, przyjaźnie? 

Dokładnie tak. Wspólne bieganie jest okazją do zbudowania wspaniałych relacji, 

przyjaźni, wiem to z doświadczenia.  

 

Jak Ci się podoba nasza gmina, miejscowość? 

Pochodzę z tych okolic, więc dobrze znam Ksawerów. Dwa lata temu zaczęłam 

tutaj chodzić na siłownię. Od tamtego czasu Ksawerów stał się moim stałym 

miejscem treningowym. Jestem tutaj kilka razy w tygodniu, oczywiście 
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najczęściej „na sportowo”. Zazwyczaj przed siłownią idę biegać, jak się robi 

ciepło, to z chęcią wychodzę na zewnątrz i przy okazji zwiedzam trochę okolicę. 

W Ksawerowie chodzę też na regenerację i na masaż sportowy. Myślę więc, że 

jest to miejsce, gdzie można aktywnie spędzać czas i każdy znajdzie coś dla 

siebie. Oczywiście będę też biegać z mieszkańcami Ksawerowa 27 kwietnia, bo 

wystartuję w „Ksawerowskiej Piątce”. Do zobaczenia na starcie! 

 

 

Zdjęcie przedstawia lekkoatletkę Kingę Królik podczas biegu. Zdjęcie jest 

archiwalne. Rozmawiał Bartosz Chmiela. 
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Bieg „Ksawerowska Piątka” – już w niedzielę 27 kwietnia 

Już 27 kwietnia 2025 r. (niedziela) o godzinie 9:00 odbędzie się 

pierwszy w historii gminy Ksawerów bieg „Ksawerowska 

Piątka”! Serdecznie zapraszamy do wzięcia udziału w tym 

wyjątkowym wydarzeniu, które odbędzie się pod honorowym 

patronatem Wójta Gminy Ksawerów. 

Bieg poprowadzi uczestników przez ulice gminy Ksawerów. Trasa  posiada atest 

więc to doskonała okazja, aby spróbować poprawić swój rekord  życiowy. 

Organizatorem wydarzenia jest Fitness Klub Shape z Ksawerowa, który zadba  

o niezapomnianą atmosferę i liczne atrakcje. Dzięki wsparciu sponsorów, m.in. 

gminy Ksawerów, dla uczestników przygo-towane zostały atrakcyjne pakiety 

startowe oraz nagrody dla zwycięzców, w tym dla Najszybszej Mieszkanki i 

Najszyb-szego Mieszkańca Gminy Ksawerów! 

 

Utrudnienia drogowe – pamiętaj! 

Z  uwagi na organizację biegu, w dniu 27 kwietnia 2025 r. w godzinach od 8:30 

do 10:30 wystąpią utrudnienia w ruchu drogowym. Ulice, przez które przebiega 

trasa biegu, tj. Klonowa, część ulicy Wschodniej, Traktorowa, Kościuszki, Tylna, 

Kosmowskiej, Boczna (patrz mapka) będzie zamknięta dla ruchu pojazdów. 

Prosimy o wcześniejsze zaplanowanie alternatywnych tras oraz uwzględnienie 

tych utrudnień, aby uniknąć niepotrzebnych opóźnień.  

 

Kibicuj i baw się z innymi! 

To także znakomita okazja, aby razem stworzyć wyjątkową atmosferę, 

wspierając biegaczy. Organizatorzy biegu zapraszają mieszkańców ww. ulic 

przed  ich domy i zachęcają do kibicowania. Wasza obecność z pewnością doda 

im energii i motywacji. Do zobaczenia na starcie! 
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Grafika przedstawia trasę biegu z oznaczonym zabiezpieczeniem trasy. Grafika 

jest archiwalna. 
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Grafika przedstawia informację o biegu „Ksawerowska 5”. Grafika jest 

archiwalna. Informację przygotował Referat Oświaty, Spraw Społecznych i 

Promocji. 

 

Okres lęgowy ptaków, a wycinka drzew 

Przyjmuje się, że okres lęgowy ptaków trwa od 1 marca do 15 

października i w tym właśnie czasie, większość ptaków buduje 

gniazda, wysiaduje jaja i opiekuje się pisklętami. Poszczególne 

gatunki gniazdują w różnych terminach, dlatego też, żeby 

zapewnić wszystkim ptakom bezpieczeństwo, okres tej 

specjalnej ochronny jest tak rozległy. 

Przykładowo okres lęgowy: bielików trwa od stycznia do lipca, wróbli  

od lutego/marca do sierpnia, a jerzyków od maja do sierpnia. Ponadto  

w poszczególnych latach, okresy lęgowe dla konkretnych gatunków, ulegają 

nieznacznym przesu-nięciom, w zależności od panujących warunków 

pogodowych. Jak wiadomo spora część ptaków buduje swoje gniazda  

w koronach drzew lub w gęstych krzewach i stąd rodzi się pytanie, czy w tym 

czasie można wycinać rośliny, które są potencjalnym siedliskiem dla tych 

zwierząt. 

 

Czy w okresie lęgowym kategorycznie zabrania się wycinki drzew?  

Nie. Drzewa i krzewy można usuwać, także w okresie lęgowym ptaków,  

ale przed przystąpieniem do prac, należy dokładnie sprawdzić, czy dana roślina 

nie jest zasiedlona. Dlatego też przede wszystkim w gestii właściciela terenu,  

na którym rośnie drzewo przeznaczone do usunięcia, leży dokładna i 

systematyczna jego obserwacja pod kątem bytowania ptaków.   
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Czy w okresie lęgowym ptaków, można wyciąć drzewo, które nie jest 

zasiedlone?  

Nie ma przeszkód do usunięcia drzewa w okresie lęgowym, jeśli nie jest ono 

zasiedlone przez ptaki. Nie ma ogólnej zasady, że każde drzewo może być 

miejscem żerowania, odpoczynku czy migracji ptaków. Powinno to być 

zweryfikowane odrębnie na kanwie każdego drzewa, czy takie okoliczności mają 

miejsce. Jeżeli usunięcie danego drzewa nie spowoduje naruszenia powołanych 

powyżej zakazów, to można je usunąć także w okresie lęgowym.   

 

Czy w okresie lęgowym ptaków, można wyciąć drzewo które jest 

zasiedlone?  

Organ właściwy do wydania zezwolenia na usunięcie drzewa lub krzewu,  

przed jego wydaniem dokonuje oględzin pod kątem występowania w ich obrębie 

gatunków chronionych. Jeśli stwierdzi, że usunięcie drzewa lub krzewu 

spowoduje naruszenie zakazów, w stosunku do gatunków chronionych, organ 

wskaże termin usunięcia drzewa poza okresem lęgowym, tj. po upływie okresu 

lęgowego. Jeżeli za wcze-śniejszym usunięciem drzewa, przemawiać będą 

konkretne przesłanki, uzasadniające wcześniejszy termin wycinki,  

to zgodę na przeniesienie gniazda, płoszenie ptaków czy ustawienie skrzynek 

lęgowych w innym miejscu będzie musiał wydać Regionalny Dyrektor Ochrony 

Środowiska. Zezwolenie na odstępstwo od zakazów wskazanych w art. 52 ust.  

1 ustawyo ochronie przyrody,  będzie musiało zostać dołączone  

do wniosku o wydanie zezwolenia na usunięcie drzew, albo będzie musiało 

zostać uzyskane w trakcie postępowania w sprawie udzielenia zezwolenia. Na 

czas uzyskiwania zgody Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska, zgodnie 

z art. 83c ust. 1 i 2 ustawy o ochronie przyrody, zawiesza się postępowanie 

administracyjne. Dopiero gdy wnioskodawca, takiej zgody nie dostarczy organ 

odmówi wydania zezwolenia. 
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Czy w okresie lęgowym ptaków, można wykonywać cięcia pielęgnacyjne  

w obrębie korony drzewa? 

Brak jest przepisów zabraniających przycinania koron drzew w okresach 

lęgowych ptaków. Mimo to, działanie to nie może prowadzić do naruszenia 

zakazów określonych w rozporządzeniu Ministra Środowiska z dnia 16.12.2016 r. 

w sprawie ochrony gatunkowej zwierząt. Gdyby tak miało być i przycięcie koron, 

wiązałoby się z naruszeniem tych przepisów, to konieczne byłoby uzyskanie 

stosownego zezwolenia. 

 

Uwaga - zabrania się!  

Zgodnie z § 6 ust. 1-3 rozporządzenia Ministra Środowiska z 16.12.2016 r.  

w sprawie ochrony gatunkowej zwierząt, w stosunku do dziko występujących 

zwierząt, należących do gatunków objętych ochroną ścisłą oraz częściową 

zabrania się : umyślnego płoszenia lub niepokojenia w miejscach noclegu,  

w okresie lęgowym w miejscach rozrodu lub wychowu młodych, lub miejscach 

żerowania zgrupowań ptaków migrujących lub zimujących, niszczenia, usuwania 

lub uszkadzania gniazd, czy niszczenia siedlisk lub ostoi, będących ich 

obszarem rozrodu, wychowu młodych, odpoczynku, migracji lub żerowania. 

 

Ograniczenie wycinki drzew w okresie lęgowym, dotyczy również 

właścicieli - osób fizycznych usuwających drzewa bez związku  

z działalnością gospodarczą, na podstawie zgłoszenia. 

 

Informację przygotował Referat Ochrony Środowiska. 
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Grafika obrazuje informację mówiącą o zaproszeniu do uczestniczenia w 

zajęciach Środowiskowego Domu Samopomocy w Ksawerowie. Grafika jest 

archiwalna. 
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Ważne telefony – zapisz i miej pod ręką! 

 

Grafika obrazuje najważniejsze informacje dot. Najważniejszych telefonów w 

gminie Ksawerów. Informację przygotowała redakcja. 
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Gmina Ksawerów wprowadza AI do nauki matematyki – 

nasze szkoły w projekcie Zeszyt.online! 

Miło nam poinformować, że obie szkoły podstawowe 

prowadzone przez Gminę Ksawerów, tj. Szkoła Podstawowa  

w Ksawerowie, wchodząca w skład ZSP w Ksawerowie,  

oraz Szkoła Podstawowa w Woli Zaradzyńskiej, zostały 

zakwalifikowane do projektu pn. "Wsparcie edukacji 

matematycznej z użyciem narzędzia AI zeszyt.online", 

realizowanego przez Politechnikę Warszawską  

za pośrednictwem PODNiDM w Pabianicach, w ramach 

przedsięwzięcia finansowanego przez Ministerstwo Edukacji 

Narodowej. 

Projekt zakłada poprawę umiejętności matematycznych uczniów szkół 

podstawowych i wsparcie procesów nauczania matematyki. Celem nauczycieli 

matematyki jest jak najlepsze przekazanie wiedzy oraz rozwijanie umiejętności 

anali-tycznego i logicznego myślenia u uczniów. Zeszyt.online pomoże 

ksawerowskim nauczycielom w osiągnięciu tego celu. Nauczyciel, rozpoczynając 

pracę w programie, wskaże AI, z jakiego podręcznika korzysta dana klasa,  

aby treści generowane przez system pod jego nadzorem były spójne z realizacją 

podstawy programowej. Dzięki wykorzystaniu sztucznej inteligencji zeszyt.online 

indywidualizuje poziom zadań dla każdego ucznia, stopniowo zwiększając 

trudność w sposób pozwalający na skuteczną i przyjazną naukę. Pozwala  

to zarówno na szybkie wyrównanie zaległości uczniów nieobecnych w szkole,  

jak i wspieranie rozwoju tych uzdolnionych ponadprzeciętnie. 

 

Z programem już zapoznali się dyrektorzy placówek oświatowych, gminny 

koordynator programu oraz przedstawiciel organu prowadzącego. Przeszkoleni 

zostali także wszyscy nauczyciele matematyki pracujący w ksawerowskich 



57 | S t r o n a  

 

szkołach. Obecnie podczas trwających w miesiącu kwietniu spotkań  

z programem szczegółowo zapoznają się rodzice czwartoklasistów.  

Jeszcze w tym miesiącu nasi uczniowie z klas IV otrzymają dostęp do systemu 

zeszyt.online, który ma na stałe wpisać się w proces nauczania jako narzędzie 

poprawiające wyniki nauczania matematyki w bardzo przyjazny i przystępny 

sposób. Skuteczność tego narzędzia już potwierdziły liczne badania wewnętrzne, 

m.in. w warszawskich szkołach podstawowych, które jako pierwsze w Polsce 

pilotażowo je wdrożyły, co spowodowało znaczną poprawę osiągnięć uczniów na 

egzaminie ósmoklasisty z matematyki. 

 

 

Grafika obrazuje informację dotyczącą programu zeszyt.online. Grafika jest 

archiwalna. Informację przygotował Referat Oświaty, Spraw Społecznych i 

Promocji. 
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Wizyta Izabelli Krzan z Dzień Dobry TVN  

w ZSP w Ksawerowie 

W piątek, 28 marca bieżącego roku, Szkoła Podstawowa  

w Ksawerowie miała zaszczyt gościć Izabellę Krzan, znaną 

reporterkę programu Dzień Dobry TVN. Wizyta ta była związana  

z prezentacją nowego, innowacyjnego narzędzia 

terapeutycznego - foki Paro, którą placówka zakupiła dla 

uczniów. 

Foka Paro, Śnieżka, to robot terapeutyczny, który wygląda jak mała foka 

szetlandzka. Jest wyposażona w sztuczną inteligencję, dzięki czemu może 

reagować na dotyk, dźwięki i ruchy, co sprawia, że jest idealnym narzędziem do 

terapii polisensorycznej. Paro pomaga w relaksacji oraz poprawie samopoczucia 

uczniów, zarówno tych najmłodszych, jak i starszych. 

 

Podczas wizyty Izabella Krzan przeprowadziła wywiad z trojgiem 

przedszkolaków, którzy mieli okazję opowiedzieć o swoich pierwszych 

wrażeniach z kontaktu z foką Paro. Dzieci były zachwycone nowym przyjacielem 

i chętnie dzieliły się swoimi spostrzeżeniami. Jeden z przedszkolaków 

powiedział: Foka jest bardzo miła i lubi, jak ją głaszczę. Czuję się przy niej 

spokojny. Inne dziecko dodało: Foka mruczy, kiedy ją dotykam, to bardzo fajne!  

 

Wizyta Izabelli Krzan była nie tylko okazją do zaprezentowania nowoczesnych 

metod terapeutycznych, ale także do pokazania, jak ksawerowska szkoła dba o 

rozwój i dobrostan swoich uczniów. Szkoła jest dumna, że może korzystać  

z takich innowacyjnych rozwiązań i cieszy się, że może podzielić się tym 

doświadczeniem z szerszą publicznością dzięki obecności reporterki Dzień 

Dobry TVN. 
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Fotografia przedstawia Izbaellę Krzan. Fotografia jest archiwalna. Informację 

przygotował ZSP w Ksawerowie. 

Foka Paro - niezwykły terapeuta w ZSP w Ksawerowie 

To jedyny na polskim rynku terapeutyczny robot ze sztuczną 

inteligencją. Wraz z przeszkolonymi specjalistami ta wyjątkowa 

foka, zakupiona przez ZSP w Ksawerowie, pomoże 

przedszkolakom, uczniom, w tym dzieciom z Ukrainy, uporać  

się ze stresem i traumą, pomóc w poprawie nastroju, zwiększyć 

aktywność i motywację, zmniejszyć uczucie samotności i izolacji 

społecznej. 
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Foka Paro wywodzi się z Japonii, a jej pierwowzorem jest mała foka szetlandzka. 

Robot wspomaga terapię m.in. osób z niepełnosprawnością intelektualną,  

z niepełnosprawnością fizyczną, z autyzmem, z problemami wychowawczymi  

i problemami zachowania. Działa relaksująco i aktywizująco.  

 

Jak podaje ekspertka, Marzena Grochowska - Paro Product Manager Poland - 

Paro słucha, mówi, czuje, widzi i porusza się. Paro pracuje w nurcie terapii 

Snoezelen – to unikalna metoda terapeutyczna, polegająca na niedyrektywnej 

stymulacji polisensorycznej. 

 

Paro uczy się rozpoznawać użytkownika (opiekuna), wchodzi z nim w interakcję, 

podąża za jego reakcjami, wykrywa temperaturę otoczenia i reaguje odpowiednio 

do niej, wykrywa różnicę dotyku i uderzenia, interpretuje ton głosu i jego 

kierunek, zwraca głowę w kierunku opiekuna, powtarza niektóre dźwięki. Może 

też wtulić się w opiekuna, woła go, mruży oczy w nadmiarze światła, ma rytm 

dnia i nocy. 

 

To wyjątkowy przyjaciel, który ma za zadanie otworzyć nas na drugiego 

człowieka i zrelaksować, a tego potrzebujemy wszyscy. 

 

Informację przygotował ZSP w Ksawerowie. 

 

Żegnaj zimo, witaj wiosno! 

Uczniowie i przedszkolaki ze Szkoły Podstawowej w Woli 

Zaradzyńskiej radośnie pożegnali zimę podczas tradycyjnego 

wydarzenia, które odbyło się przed budynkiem Ochotniczej 

Straży Pożarnej. Dzieci przyniosły własnoręcznie wykonane 
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marzanny – symbol odchodzącej zimy, które utworzyły barwny 

stos. 

 

Nad bezpieczeństwem uczestników czuwali niezawodni druhowie z naszej 

jednostki. Po wspólnym wypowiedzeniu magicznego zaklęcia: „Marzanno, 

Marzanno, ty zimowa panno, w ogień cię wrzucamy, bo wiosnę witamy”, stos 

zapłonął, a dzieci przywitały nową porę roku wiosennymi piosenkami. Wszystkie 

grupy i klasy otrzymały pamiątkowe dyplomy za udział w konkursie na 

najpiękniejszą marzannę  

 

Na zakończenie dzieci otrzymały słodki upominek od straża-ków i pełne wrażeń 

wróciły do szkoły. 

 

 

Fotografia przedstawia dzieci idące z Marzanną. Fotografia jest archiwalna. 

Informację przygotowała Szkoła Podstawowa w Woli Zaradzyńskiej. 
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Jarmark wielkanocny z puentą sceniczną - było 

świątecznie i teatralnie 

W sobotę, 5 kwietnia, plac przed Gminnym Domem Kultury  

z Biblioteką w Ksawerowie zamienił się w kolorową, świąteczną 

przestrzeń pełną zapachów, śmiechu i dobrej zabawy. Jarmark 

wielkanocny, mimo kapryśnej pogody, przyciągnął wielu 

mieszkańców naszej gminy. 

Na odwiedzających czekały stragany pełne świątecznych przysmaków  

i rękodzieła, wielkanocne zające radośnie kicające po parku oraz emocjonujące 

rozstrzygnięcie konkursu „Ale jaja”, zorganizowanego pod patronatem Wójta 

Gminy Ksawerów. Jury miało nie lada gratkę, bo w konkursie wpłynęło około  

0 prac w trzech kategoriach wiekowych: klasy I-III, klasy IV-VIII i dorośli. Dla 

najmłodszych przygotowano ciekawą grę terenową „Polowanie na jajo”, 

zorganizowaną przez Towarzystwo Rozwoju Ksawerowa, która jak się okazało 

dostarczyła mnóstwa frajdy nie tylko dzieciom, ale również dorosłym. 

 

Jarmark zakończył się teatralnym akcentem – na scenie GDKzB zaprezentował 

się Teatr DlaNiepoznaki ze spektaklem „Mąż zmarł, ale już mu lepiej”.  

Ta przewrotna czarna komedia nie tylko rozbawiła publiczność, ale również 

zachęciła do refleksji z humorem i dystansem. 

 

Nie ma co ukrywać, to był fantastyczny dzień pełen uśmiechów, serdecznych 

spotkań i świątecznego klimatu – a więc dokładnie taki, jakiego w okresie 

wielkanocnym wszyscy potrzebujemy. 
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Fotografia przedstawia uczestników zabawy w ramach jarmarku wielkanocnego. 

Fotografia jest archiwalna.  

 

 

Fotografia przedstawia uczestników jarmarku wielkanocnego. Fotografia jest 

archiwalna.  
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Fotografia przedstawia uczestników jarmarku wielkanocnego wraz z lureatką 

konkursu. Fotografia jest archiwalna.  

 

Fotografia przedstawia uczestników jarmarku wielkanocnego - laureatów 

konkursu wielkanocnego. Fotografia jest archiwalna.  
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Fotografia przedstawia nagrodzone prace konkursowe. Fotografia jest 

archiwalna.  

 

Fotografia przedstawia artystów Teatru DlaNiepoznaki. Fotografia jest 

archiwalna. Informację przygotowała redakcja. 
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Złoty medal na Ogólnopolskiej Olimpiadzie Młodzieży! 

 

Fotografia przedstawia złotą drużynę koszykarek ze sztabem szkoleniowym. 

Fotografia jest archiwalna. 

 

Kadra województwa łódzkiego młodziczek pod przewodnic-twem 

sztabu trenerskiego z Basket 4Ever Ksawerów (Patryk 

Dembowski i Michał Chudzicki), a także w składzie z siedmioma 

zawodniczkami z naszego klubu (Wiktoria Danych, Kinga 

Sarnowiak, Lena Wesołowska, Maja Kudra, Iga Rozwandowicz, 

Zuzanna Stępińska i Wiktoria Puszczewicz) wywalczyła złoty 

medal na Ogólnopolskiej Olimpiadzie Mło-dzieży. Brawo! 

Informację przygotował Basket 4Ever Ksawerów. 
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Mistrzynie U13 i U15 

Koszykarki Basket 4Ever Ksawerów sięgnęły po złoto w dwóch 

kategoriach wiekowych! Kadetki (U15) zdobyły mistrzostwo 

województwa łódzkiego i po wygraniu kompletem zwycięstw 

turnieju strefowego, awansowały bezpośrednio do półfinałów 

Mistrzostw Polski. 

Młodziczki (U13) również zostały mistrzyniami województwa, wygrywając 

wszystkie 20 spotkań! Na początku kwietnia roze-grały turnieju strefowy w 

Ksawerowie (o rozstawienie w ćwierćfinałach Mistrzostw Polski), w którym zajęły 

drugie miejsce. 

 

Fotografia przedstawia mistrzynie województwa łódzkiego w koszykówce w 

kategorii u13. Fotogragia jest archiwalna. Informację przygotował Basket 4Ever 

Ksawerów. 
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2 liga kobiet zakończyła swoje rozgrywki 

Trzeci sezon naszych zawodniczek na poziomie II ligi kobiet 

dobiegł końca. Bez wątpienia był to najlepszy sezon spośród 

dotychczasowych. 

W rundzie zasadniczej nasze seniorki zajęły 4. miejsce. Choć tylko dwa pierwsze 

zespoły otrzymywały promocję do kolej-nego etapu walki o awans do I ligi,  

to w związku z wycofaniem się jednej z drużyn, nasza ekipa została zaproszona 

do rywalizacji w ramach tzw. „dzikiej karty”. 

 

Na turnieju półfinałowym w Łańcucie nie udało się wygrać żadnego spotkania, 

jednak w każdym z rozegranych meczów nasze młode zawodniczki 

zaprezentowały ogromną ambicję i wolę walki. Jesteśmy przekonani,  

że w kolejnym sezonie podejmiemy bezpośrednią walkę o awans na zaplecze 

ekstraklasy. 

 

Fotografia przedstawia koszukarki seniorskiej drużyny B4EK. Fotogragia jest 

archiwalna. Informację przygotował Basket 4Ever Ksawerów. 
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Nowy rozdział, mocny początek 

Po zimowej przerwie GKS Ksawerów wszedł w rundę wiosenną 

łódzkiej ligi okręgowej z pełnym impetem. Trzy mecze, trzy 

zwycięstwa – to jasny sygnał, że drużyna nie tylko dobrze 

przepracowała zimę, ale także weszła w nowy etap rozwoju. 

Zmiany sięgają głębiej niż tylko wyniki na boisku – to początek 

przemyślanej przebudowy całego klubu. 

Informację przygotował GKS Ksawerów. 

 

Nowa struktura, nowe cele 

Zimowa przerwa była czasem intensywnej reorganizacji. Klub 

przeszedł poważne zmiany strukturalne. Zmieniono podział 

obowiązków i przeprowadzono zmiany kadrowe obejmujące 

zarówno trenerów, jak i piłkarzy – z myślą o nowym etapie 

rozwoju. Te decyzje to nie tylko zmiana pokoleniowa – to 

inwestycja w przyszłość i w długofalowy rozwój zespołu. 

Informację przygotował GKS Ksawerów. 

 

Trener z misją 

Nowym szkoleniowcem GKS został Rafał Chorąży – dwukrotny 

mistrz Polski w socca i wicemistrz świata z 2018 roku. To trener 

z wizją, doświadczeniem i konkretnym planem na rozwój 

drużyny. Jego profesjonalne podejście i świeże spojrzenie są już 
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widoczne na boisku, a celem jest nie tylko dobra gra,  

ale też zbudowanie silnej tożsamości zespołu. 

Informację przygotował GKS Ksawerów. 

Siła młodego pokolenia 

Na sukces klubu pracują nie tylko seniorzy. Drużyna Młodzik D2 

awansowała do wojewódzkiej grupy mistrzowskiej, co jest 

potwierdzeniem skutecznego szkolenia młodzieży. Utworzenie 

rezerw w tej kategorii wiekowej i najwyższa pozycja w powiecie 

pabianickim w klasyfikacji Pro Junior System pokazują, że GKS 

Ksawerów to klub, który wie, jak inwe-stować w przyszłość.  

W sezonie 2025/2026 planowana jest reaktywacja rezerw 

seniorskich, złożonych z młodych zawodników,  

którzy wystartują w rozgrywkach B-klasowych. 

Informację przygotował GKS Ksawerów. 

 

GKS rośnie z kolejnym rocznikiem 

Jeszcze w tym roku powstanie nowa grupa szkoleniowa dla 

dzieci urodzonych w latach 2019 i 2020. To kolejny etap  

w budowaniu silnych podstaw od najmłodszych lat. Każdy nowy 

rocznik to nie tylko liczby w systemie – to energia, pasja  

i marzenia, które wspólnie kształtują przyszłość klubu. 

Informację przygotował GKS Ksawerów. 
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Serce klubu bije także poza boiskiem 

Za sukcesem drużyn GKS Ksawerów stoją nie tylko zawodnicy  

i trenerzy. To także zaangażowanie rodziców, działaczy, 

wolontariuszy oraz wszystkich, którzy wspierają klub na różne 

sposoby. Ważną rolę w rozwoju sekcji piłkarskiej odgrywają 

również Władze Gminy Ksawerów, wspierając inicjatywy 

umożliwiające stabilne funkcjonowanie i planowanie kolejnych 

kroków. To suma tych działań buduje dziś siłę GKS – nie tylko 

na boisku. 

GKS Ksawerów od lat należy do sportowej czołówki powiatu 

pabianickiego. Dziś, z nowym podejściem, świeżą energią  

i jasno określonymi celami, klub nie tylko wzmacnia swoją 

pozycję, ale też otwiera kolejny, obiecujący rozdział swojej 

historii – pisany wspólnie przez tych, którzy wierzą w siłę sportu 

i społeczności. 

Informację przygotował GKS Ksawerów. 
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Terminarz rozgrywek w rundzie wiosennej klasy 

okręgowej„R-GOL” 

 

 

Grafika obrazuje terminarz meczów w rundzie wiosennej GKS Ksawerów, 

rozgrywanych na własnym boisku. Grafikę przygotowała redakcja.  
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Młodzi piłkarze z Ksawerowa najlepsi w powiecie! 

3 kwietnia bieżącego roku w Pabianicach odbyły się powiatowe 

kwalifikacje do finałów wojewódzkich XXV edycji 

ogólnopolskiego Turnieju „Z Podwórka na Stadion o Puchar 

Tymbarku”. W kategorii chłopców U12 (rocznik 2013/2014) 

znakomicie zaprezentowali się uczniowie Szkoły Podstawowej w 

Ksawerowie, którzy z kompletem zwycięstw wywalczyli pierwsze 

miejsce w powiecie! 

Reprezentację tworzyli uczniowie klas 4 i 5: Tomasz Bloda, Miłosz Błaszczak, 

Alan Kafar, Alan Kurowski, Zbyszek Raczyński, Szymon Wesołowski, Dawid 

Włodarczyk, Daniel Wolkanin, a wyróżnienie dla Najlepszego Zawodnika 

Turnieju zdobył Aleksander Zgoda. Drużyna pod opieką nauczyciela wychowania 

fizycznego Radosława Bieniasa zdobyła aż 39 bramek, tracąc zaledwie 3 – co 

czyni ją bezkonkurencyjnym mistrzem powiatu. W na-grodę młodzi zawodnicy już 

w maju wystąpią w finałach woje-wódzkich w Łodzi. 

 

Warto przypomnieć, że ci sami chłopcy dwa lata temu dotarli do finału 

wojewódzkiego w kategorii U10, ustępując dopiero w końcowej fazie Szkole 

Gortata. Cztery lata temu Szkoła Podstawowa w Ksawerowie triumfowała  

w rozgrywkach wojewódzkich, reprezentując województwo łódzkie w 

ogólnopolskim finale Turnieju Tymbarka. Gratulujemy i trzymamy kciuki za 

dalsze sukcesy! 
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Zdjęcie przedstawia drużynę piłkarzy z Ksawerowa, którzy okazali się najlepsi w 

powiatowych eliminacjach do turnieju. Zdjęcie jest archiwalne. Informację 

przygotowała redakcja.  

 


